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Stručná  reakce  UK na článek na Respekt.cz
Univerzita Karlova reaguje touto cestou na  zavádějící a nepravdivá tvrzení v textu Hlavně nikam nejezděte (redaktorka:
Bára Procházková), který byl zveřejněn na stránkách   http://respekt.ihned.cz

ad snížení prostředků
Článek se snaží vzbudit dojem, že ke snížení nedošlo. Ke snížení prostředků však došlo, dokladem je citace dopisu
z MŠMT ze dne 24/6/2009:
„V důsledku nižšího přiděleného rozpočtu ze strany Evropské komise na rok 2009, plošného krácení jednotlivých položek
v rozpočtu skupiny výzkumu a vysokého školství Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a též zvyšujícího se kurzu
eura a většího počtu zapojených institucí do programu Erasmus bylo nutné pro akademický rok 2009/2010 výrazně krátit
plánované aktivity vysokých škol. Při tomto krácení bylo vzato v úvahu čerpání finančních prostředků danou institucí
v uplynulém období.“

S tím koresponduje další sdělení MŠMT, ve kterém se uvádí, že:
„Každá instituce byla zařazena do kategorie podle minulého plnění mobilit Erasmus, dle roku zapojení byly použity
údaje z Final Report 2007/2008 nebo 1. Interim Report 2008/2009. Plněním mobilit Erasmus se rozumí podíl počtu
realizovaných měsíců/týdnů/dnů ku schválenému počtu.

Minulé plnění (v %)                                                   Kategorie (% krácení požadavku):
0-49…………………………………………………………………………….…….40
50-59…………………………………………………………………………….…...50
60-69………………………………………………………………………….……...60
70-79……………………………………………………………………….………...70
80-89…………………………………………………………………….…………...80
90-100 (a více)……………………………………………………….……………....90
nové instituce/nová aktivita pro instituci…………………………………………….50“
Plnění UK v akademickém roce 2007/08 bylo 89 procent a UK tedy byla zařazena do kategorie 20 procentního krácení,
čemuž odpovídá i výše dotace uvedené v grantové smlouvě zaslané MŠMT v červenci 2009.
ad zastavení výjezdů
Článek tvrdí, že „si studenti  o cestě za hranice musí zatím nechat jen zdát.“ K zastavení výjezdů nedošlo, 1142 výjezdů
ve školním roce 2009/2010 je potvrzeno. Oproti minulému roku se tedy jedná o nárůst o 40 studentů.
ad přesnost žádostí o výjezdy
-V článku se tvrdí, že na UK dochází k administrativním chybám a že problémem je interrní plánování. Přesnost žádostí
o výjezdy, které předkládá Univerzita Karlova ministerstvu,  je možné  dokumentovat vztahem mezi počtem  studento-
měsíců uvedených v žádostech a následně (podle skutečných výjezdů) v závěrečných zprávách předkládaných Národní
agentuře pro evropské vzdělávací programy. Konkrétně v roce 2006/07 byla žádost plněna na 83 %, v roce 2007/2008
na 89 %, v roce 2008/2009 na 100 %.
ad dofinancování
Článek se snaží tvrdit, že Erasmus není jednou z priorit UK. Univerzita Karlova opakovaně deklarovala – a to i redakci
Respektu -  že v případě potřeby a  pokud neobdrží prostředky z MŠMT (o které požádala dne 13/11/2009) – dofinancuje
tuto záležitost z vlastních zdrojů.
  Zde naleznete finální odpověd i, které byly zaslány redaktorce B. Procházkové dne 26/11/2009 Odborem pro vnější
vztahy UK.
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